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Oœwiadczenie skierowane do ministra sprawiedliwoœci, prokuratora generalnego RP Andrzeja Czumy

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z pismem, które otrzyma³em od samorz¹dowców powiatu wêgorzewskiego, zwracam siê

do Pana Ministra z proœb¹ o ponowne rozwa¿enie decyzji o likwidacji w Wêgorzewie Wydzia³u Grodzkie-
go S¹du Rejonowego w Gi¿ycku. Samorz¹dowcy nie kryj¹ swojego oburzenia w zwi¹zku z t¹ decyzj¹.

Utrzymanie wydzia³u grodzkiego le¿y w dobrze pojêtym interesie mieszkañców powiatu wêgorzew-
skiego. Funkcjonowanie tego¿ wydzia³u w Wêgorzewie jest ze wszech miar uzasadnione. Dotychczaso-
wa lokalizacja wydzia³u grodzkiego w wielu przypadkach skraca czas dotarcia do s¹du i obni¿a koszty
mieszkañców gmin powiatu wêgorzewskiego. Nale¿y pamiêtaæ, ¿e wielu uczestników postêpowañ przed
s¹dem grodzkim to ludzie ¿yj¹cy na pograniczu minimum socjalnego. Zmiana siedziby wydzia³u grodz-
kiego bêdzie mia³a równie¿ negatywne konsekwencje dla funkcjonowania Komendy Powiatowej Policji
w Wêgorzewie. Policjanci bêd¹ musieli doje¿d¿aæ do s¹du w Gi¿ycku, trac¹c ponad godzinê na jeden
przejazd. Tym samym bêd¹ mieli mniej czasu na pracê merytoryczn¹ na rzecz miejscowej ludnoœci. Wy-
dzia³ grodzki odgrywa równie¿ wielk¹ rolê w kszta³towaniu wizerunku s¹downictwa wœród naszych mie-
szkañców, ze szczególnym uwzglêdnieniem dzieci i m³odzie¿y. Nie mo¿na zapomnieæ te¿ o tym, ¿e tego
typu placówka powinna znajdowaæ siê w ka¿dym powiecie, takie by³y bowiem za³o¿enia reformy ustro-
jowej powo³uj¹cej powiaty.

Obecnie w Wêgorzewie trwaj¹ du¿e inwestycje zwi¹zane z instytucjami w³adzy pañstwowej. Dziêki
temu rozwijaj¹ siê placówki Policji, Stra¿y Po¿arnej, Stra¿y Granicznej, wyremontowany zosta³ równie¿
budynek s¹du.

Ministerstwo Sprawiedliwoœci dopiero niedawno zauwa¿y³o potrzeby wêgorzewskiego spo³eczeñstwa
w zakresie dostêpu do s¹downictwa i zorganizowa³o s¹d w Wêgorzewie. Przez wiele lat powiat pozbawiony
by³ tej bardzo potrzebnej instytucji. O potrzebie istnienia wydzia³u grodzkiego w Wêgorzewie niech œwiad-
czy fakt, ¿e w 2008 r. rozpatrzy³ on 1161 spraw karnych i spraw o wykroczenia oraz 539 spraw cywilnych.

Wierzê, ¿e przedstawione tu argumenty znajd¹ zrozumienie u Pana Ministra i bêd¹ podstaw¹ do zweryfi-
kowania pogl¹du w sprawie likwidacji w Wêgorzewie Wydzia³u Grodzkiego S¹du Rejonowego w Gi¿ycku.

Z wyrazami uznania
Marek Konopka




